
 

 

Rosmus Skole – Rosmus Børnehus 
Forældrevalgte Børnehus: Thea A. Sørensen (næstformand), Stine L. Brøgger, Charlotte Vendelboe 
Forældrevalgte skole: Semine Brorson (formand), Niels Arentzen, Robert B. Andersen, Anita Friis, 

Karen Bech-Pedersen 
Medarbejderrep. Birthe Grauballe, Mathilde Hedegaard, Laura Josefine Møller 
Elevrep. Josefine og Natacha (9B) 
Ledere Lars Robdrup, Ole Bønke, Jesper Kjær-Appelt 

Møde i Fællesbestyrelsen  
02.05.2023 kl.18-20 på Lars’ kontor 

 
Fraværende/afbud: Natasja, , Mathilde, Thea 
 

1. 

18:00 
Informationer 
Pædagogisk tilsyn. Ny dato er 9/5 12-14:30. Kan nogen fra best. være med? 
Semine kan måske deltage 
Lærerstillinger. Vi har fået 65 ansøgninger. Vi havde 15 til samtale. Vi har valgt at ansætte 
4 fra 1/8: 
Maj (barsel med termin primo oktober), Line, Mikkel og Frederik. 
Det bliver spændende, gode fagkombinationer.  
Økonomisk situation Syddjurs. Der er bremset op på økonomien, så ansættelser skal 
godkendes og ligeså med udgifter over kr. 10.000. 
Boden. Betalingsløsning på vej. 
Ny løsning med betalingskort og webshop.  
Temauge/skolefest. Uge 21 har vi Rosville. Skolefest torsdag 25/5 kl. 17-20 
Forslag om at bestyrelsen opsætter ide/tema-tavle og er synlige under arrangementet. 
Drøftelse om overskriften ”Skolefest” holder uden dans og musik.    
Rock i Rusk lørdag 13/5 kl. 10-22. 
Udmelding om hvad Rock i Rusk er på AULA – at det er et arrangement åbent for alle - 
også familier og mindre børn.  
Trafikforhold. Vi aftalte sidst, at alle skulle holde øje til dette møde. Nyt? 
Der er ikke indkommet flere kommentarer – bemærkninger. Dog kører mange ud fra 
indkørslen uden at orientere sig. Der kan være behov for nye hajtænder og ekstra skiltning.  
Niels undersøger hvad der er muligt hos Veje & Trafik. 
Undervisningseffekt (hvor meget løfter vi børnenes læring). Data er netop kommet fra 
skoleåret 21/22. Rosmus Skole er bedste i Syddjurs og blandt de 200 bedste i DK (ud af ca. 
1600 skoler). 
Madordning.  
Næste uge skydes forsøget i gang, hvor der laves gratis mad til alle klasser i fra uge 19. Der 
vil garanteret opstå ting, der skal justeres – men det bliver ordnet hen ad vejen. 
Der bliver meldt ud omkring menu, økologi og allergener. 
 

2. 
18:15 

Skoleudviklingssamtalen 12/4 kl. 14-16(bilag) 
Samtalen er et nyt koncept, der erstatter kvalitetsrapporten, der var mere bagudrettet. 
Til samtalen deltog skolechef Per Larsen samt et par konsulenter fra Børn & Læring, 
Semine, elevrådsformændene, udvalgte vejledere fra skolen samt Ole og Lars. 
Pba. referatet skal vi have lagt dokument på nettet. 
 
Kort orientering og drøftelse af referatet til hjemmesiden. 
Lars refererede – efter samtalen fremsendes referat der skal lægges ud på skolens 
hjemmeside. Semine deltog og var meget positiv i forhold til udbytte og den tillid skolen blev 
med fra forvaltningens side. Forslag om at skolens læsevejledere fremlægger skolens plan 
og indsatser for læsning - i forhold til de udfordringer, der er omkring sprog og læsning på 
hos skolestarterne kan det være interessant at drøfte hvordan forældre bliver engagerede i 
projektet. Det bliver et punkt på et kommende bestyrelsesmøde. 
 



 

 

3. 

18:25 
Orientering om ”Ny Rosmus Skole” – hvor er vi? 
Vi arbejder med et ønske om en skoledag som flere (alle) børn kan se mening med.  
Bl.a. med færre skift, mere ro til fordybelse, mere medbestemmelse, flere valgmuligheder, 
mere praktiske/kreative fag, mere værksted, flere andre arbejdsformer (f.eks. projektarbejde 
og ugeskema), med mere mulighed på tværs mellem klasser/årgange, mere fokus på 
dannelse/livsduelighed. 
Arbejdet har stået stille mens ansættelser er faldet på plads. 
Når fagfordelingen er på plads.  
 

4. 
18:35 

SFO-åbning kl. 6:15 
Forældrehenvendelse om at tilpasse SFO´s åbningstid med børnehusets. 
Det vil koste lidt på bemandingen resten af SFO-tiden, men vi vurderer, at åbningen bør 
være ens af hensyn til forældrene.  
Drøftelse: 
 
På personalemødet 1/5 blev det besluttet at skolens SFO åbner kl 06.15 fra 8/5 
 
Generel snak om vigtigheden af at man som forælder kun melder sit barn til pasning i ferier, 
hvis man er helt sikker på at der er et behov. Der bliver ofte brugt store 
personale/timeressourcer på meget få fremmødte børn.  
 
 
 

5. 
18:45 

Svømning tilbage på skemaet 
Tilbagemelding fra Karen vedr. søgning af midler. Drøftelse og beslutning. 
Her opfølgning på punkt 5. i referatet fra sidst, angående "Svømning tilbage på skemaet", 
hvor jeg lovede at undersøge mulighed for fondsmiler til formålet. 
Fondsmidlerne kunne enten være et økonomisk tilskud til gen-introduktionen af svømning i 
skoletiden. 
Eller vi med sådanne eksterne midler måske kan etablere et "svømme-tilbud" om 
eftermiddagen lige efter skoletid - i fald det ikke bliver muligt at gen-introducere svømning 
som del af skole-idræt, hvis kommunes besparelser på skoleområdet ender med at skulle 
gennemføres. 
Jeg har snakket i telefon med René Højer fra Trygfonden, der er projektleder for "Respekt 
For Vand", for at høre om han havde kendskab til støttemuligheder til svømning i skole-regi. 
Han var meget positiv over vores initiativ og skolens velvilje til at genindføre svømning / 
igangsætte organiseret svømning lige efter skole, og han ville meget gerne kigge nærmere 
på sagen.  
Dog kunne han naturligvis ikke love, at projektet kan støttes med generel økonomisk 
finansiering, men vi kan hvert fald få moralsk opbakning, mulig støtte til udstyr og kurser, 
samt erfaring fra diverse projekter om skole-svømning.  
Han bad os sende os en mail med detaljer om vores ønsker og udfordringer, samt 
økonomien i det, og fakta om skolen (antal børn, placering, osv.) 
https://www.respektforvand.dk 
https://www.respektforvand.dk/presse/kontakt-os 
https://www.respektforvand.dk/forebyg-ulykker/laer-at-svoemme/alle-skal-laere-at-
svoemme (her skriver de så fint at "en del af grunden til, at kun hver anden dansker er 
svømmeduelig, kan være, at folkeskolens svømmeundervisning er under pres. Der er flere 
steder udfordringer med organiseringen af undervisningen - især i de områder, hvor der er 
langt til en svømmehal.") 
 
Yderligere fonds-muligheder, som jeg har kigget lidt på, kunne være: 
https://nordeafonden.dk/det-stoetter-vi/liv-i-det-lokale 
https://nordeafonden.dk/det-stoetter-vi/boern-og-unge-godt-paa-vej 
https://nordeafonden.dk/nyheder/20000-flere-unge-og-voksne-i-vandet 
https://duf.dk/tilskud-og-puljer/tilskud-fra-fonde 

https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.respektforvand.dk%2F&data=05%7C01%7Clar%40syddjurs.dk%7Ca15889a2d39943fe1b3308db2ba5dcdf%7Cd64e7fe34c54431d8c161eb9628fe6e9%7C0%7C0%7C638151763602685622%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=KGqVHme8mlAwhS%2F9rIeCaK9pQP%2FvYCaE7K%2F4cG%2Bgd9M%3D&reserved=0
https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.respektforvand.dk%2Fpresse%2Fkontakt-os&data=05%7C01%7Clar%40syddjurs.dk%7Ca15889a2d39943fe1b3308db2ba5dcdf%7Cd64e7fe34c54431d8c161eb9628fe6e9%7C0%7C0%7C638151763602685622%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=gQCWjCWNt8CcSfQ0Vf4YwboeT%2F7AIHMq69MU96SYSog%3D&reserved=0
https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.respektforvand.dk%2Fforebyg-ulykker%2Flaer-at-svoemme%2Falle-skal-laere-at-svoemme&data=05%7C01%7Clar%40syddjurs.dk%7Ca15889a2d39943fe1b3308db2ba5dcdf%7Cd64e7fe34c54431d8c161eb9628fe6e9%7C0%7C0%7C638151763602685622%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=BHCJ7siAnPH8yYe0m7ri3ihV4pESj8h%2BOfGf6WBbwb8%3D&reserved=0
https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.respektforvand.dk%2Fforebyg-ulykker%2Flaer-at-svoemme%2Falle-skal-laere-at-svoemme&data=05%7C01%7Clar%40syddjurs.dk%7Ca15889a2d39943fe1b3308db2ba5dcdf%7Cd64e7fe34c54431d8c161eb9628fe6e9%7C0%7C0%7C638151763602685622%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=BHCJ7siAnPH8yYe0m7ri3ihV4pESj8h%2BOfGf6WBbwb8%3D&reserved=0
https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fnordeafonden.dk%2Fdet-stoetter-vi%2Fliv-i-det-lokale&data=05%7C01%7Clar%40syddjurs.dk%7Ca15889a2d39943fe1b3308db2ba5dcdf%7Cd64e7fe34c54431d8c161eb9628fe6e9%7C0%7C0%7C638151763602685622%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=brtfa2n0PLkWlv8iBsJoqmFDUDuSGHrpldfqZtzCZxA%3D&reserved=0
https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fnordeafonden.dk%2Fdet-stoetter-vi%2Fboern-og-unge-godt-paa-vej&data=05%7C01%7Clar%40syddjurs.dk%7Ca15889a2d39943fe1b3308db2ba5dcdf%7Cd64e7fe34c54431d8c161eb9628fe6e9%7C0%7C0%7C638151763602685622%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=ALtMD0Uj3mlEy7Rek8Zs0SQCCMAcG90%2FMwyUQTbZx18%3D&reserved=0
https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fnordeafonden.dk%2Fnyheder%2F20000-flere-unge-og-voksne-i-vandet&data=05%7C01%7Clar%40syddjurs.dk%7Ca15889a2d39943fe1b3308db2ba5dcdf%7Cd64e7fe34c54431d8c161eb9628fe6e9%7C0%7C0%7C638151763602685622%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=IXUUdfSAQ2JczGv5hp0F%2BaY56PlI8n4DUkXH3FJmIWk%3D&reserved=0
https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fduf.dk%2Ftilskud-og-puljer%2Ftilskud-fra-fonde&data=05%7C01%7Clar%40syddjurs.dk%7Ca15889a2d39943fe1b3308db2ba5dcdf%7Cd64e7fe34c54431d8c161eb9628fe6e9%7C0%7C0%7C638151763602685622%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=QYry%2F4nNzpfGA5%2F3j4ESCl7arUGOXF%2FrurdsgxMgEA8%3D&reserved=0


 

 

http://ideerforlivet-fonden.dk/default.asp?iId=GFJLMI 
https://www.syddjurs.dk/da/kultur-og-fritid/tilskud-puljer-og-
tilladelser/landdistrikter/landsbyfornyelsespuljen/ (dog ingenting nævnt om midler i 2023) 
http://www.lag-djursland.dk 
 
Ref. Fra sidste møde: 
Stemning i bestyrelsen for at fortsætte med at beskrive ønsker og muligheder – velvidende 
at situationen omkring det kommunale budget kan stoppe det videre arbejde. 
Jesper undersøger mulighed for samarbejde med den lokale idrætsforening. 
Vi afventer til 17/4 inden der laves videre aftaler for arbejdet.  
 
Siden sidst har TBIF meldt tilbage at de kunne være interesserede i et samarbejde efter 
skole. 
 
Skolen er samtidig i overvejelser om at tage svømning med alligevel, da den nye struktur 
giver udfordringer især med idrætsfaciliteterne. 
Drøftelse og beslutning: 
Jesper redegjorde for den aktuelle situation og muligheder i forhold til inddragelse af klub-
ressourcer og samarbejde med Ebeltoft Svømmehal.  
Opbakning i bestyrelsen til at der bliver arbejdet videre med den model. 
Der bliver nedsat en arbejdsgruppe med medlemmer fra bestyrelsen, skole og foreninger i 
forhold til at søge fondsmidler – en mulig model kunne være at finde personale fra skolen, 
der kunne deltage som svømmeundervisere i et samarbejde med frivillige forældre.  
Karen, Semine og Robert er med i en arbejdsgruppe med Jesper og TRIF.   
 

6. 
19:00 
 

Projekt skoleskov (Thea) 
Orientering, drøftelse og beslutning 
Udsættes til næste møde 

7. 
19:15 

Værdiregelsæt – trivsel, udvikling, læring (bilag) 
Vi aftalte på mødet i januar at bruge tid på at drøfte disse to bilag 
Drøftelse: 
Forslag om tilføjelse i forhold til hvordan der arbejdes med læring, opmærksomhed på 
hvordan livsdueligheden for de unge styrkes – hvordan de unge forberedes til det de møder 
i uddannelse og job.  
Kreativitetsbegrebet bør styrkes.  
Kan en kreativ/praktisk kurs på skolen styrke livsdueligheden og dannelse – men måske på 
bekostning af afgangsprøvernes resultater – som også er et fokuspunkt i det eksisterende 
værdiregelsæt.   
Kan elevrådet/eleverne drøfte begrebet dannelse. 
Ønske om didaktisk drøftelse og retning i personalet med udgangspunkt i det eksisterende 
værdiregelsæt – relevant i forhold til de nye tanker om skolens organisering af skoledagen 
og de mange nye i personalegruppen.  
.  
 
 

8. 
19:45 

Høring af Familie, børn og læringspolitik Syddjurs 
Byrådet vedtog den 29. marts 2023 at sende forslag til Familie-, børne- og læringspolitik 
2023-2026 i høring indtil den 8. maj 2023. 
Forslaget findes via dette link til Syddjurs Kommunes høringsportal: 
Forslag til Familie-, børne- og læringspolitik 2023 - 2026 - Syddjurs Kommune 
 
På linket til høringsportalen og Forslag til Familie-, børne- og læringspolitikken er angivet 
mailadresse til høringssvar. 
 
Tidsfrist for indsendelse af høringssvar 8. maj 2023. 

https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Fideerforlivet-fonden.dk%2Fdefault.asp%3FiId%3DGFJLMI&data=05%7C01%7Clar%40syddjurs.dk%7Ca15889a2d39943fe1b3308db2ba5dcdf%7Cd64e7fe34c54431d8c161eb9628fe6e9%7C0%7C0%7C638151763602685622%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=hqPHO3mUYb9O8WCiyfC0tHcbZxEuFmT75ry8EZ34aC0%3D&reserved=0
https://www.syddjurs.dk/da/kultur-og-fritid/tilskud-puljer-og-tilladelser/landdistrikter/landsbyfornyelsespuljen/
https://www.syddjurs.dk/da/kultur-og-fritid/tilskud-puljer-og-tilladelser/landdistrikter/landsbyfornyelsespuljen/
https://eur05.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Fwww.lag-djursland.dk%2F&data=05%7C01%7Clar%40syddjurs.dk%7Ca15889a2d39943fe1b3308db2ba5dcdf%7Cd64e7fe34c54431d8c161eb9628fe6e9%7C0%7C0%7C638151763602685622%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=1nS8ve1%2BPp7FfNNrDL6XV%2FVxXhGRdl70B75pLdiS924%3D&reserved=0
https://www.syddjurs.dk/da/hoeringer-og-afgoerelser/oversigt/forslag-til-familie-boerne-og-laeringspolitik-2023-2026/


 

 

Drøftelse: 
Dokumentet virker meget overordnet – og en kende svært at navigere i omkring de nævnte 
temaer, pejlemærker og fokusområder.  
Punkter: 

- Hvordan bliver de tilbud, der findes i kommunen gjort tilgængelige for brugere/unge 
- Kontakt til erhvervsliv 
- Iværksætteri 

 
Lars fortalte om et kommende samarbejde med Viden Djurs og skolensklasser på 
mellemtrinnet. 
Hvordan aktiveres de ressourcer der er i forældregruppen i forhold til det lokale erhvervsliv 
 
Skolen udfærdiger høringssvar – der må gerne sendes indspark ind til Lars 
 
 

9. 

19:55 
Kalender og indhold kommende møder 
Nye datoer (se ovenfor) 
 
Indhold kommende møder 13/6 og 22/8 kl. 18: 
Emner til dagsorden de næste møder:  
Pasningsordning (reducering), Høring af familie, børn og læringspolitik, svømning, 
trafikforhold, Hjemmeside, Meddelelsesbogen, tema om klubben 
Planlægningen af næste skoleår 
Opfølgning på svømme projektet. 
 

10. 
19:59 

 

Evt. 
Jesper fortalte om Børnehusets arbejde i forhold til brug af uderummet. Der har været 
inddragelse af konsulent i forhold til børnenes brug af sanserne – herunder børn og bare 
fødder i udeområderne 
Semine fortalte om Statens Kunstfonds projekt om at få tilknyttet en huskunstner. Skolen 
har allerede kontakt i forhold til et projekt.  
Karen fortalte om et projekt for 6-12-årige i Århus – med udgangspunkt i Oceans Race – 
plastik og bæredygtighed. 
Borgmesteren har åbent kontor på Rosmus Skole den 23. maj.  

 


